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Üdvözlet
az olvasónak! 
A változás időszakát éljük Pomázon. A város lakóinak 
akaratából Leidinger István polgármester és a Közösen a 
Városunkért Egyesület képviselőjelöltjei kétharmados győ-
zelmet arattak az október 13-i önkormányzati választá-
son, s a 11 tagú képviselőtestületből 8 a civil egyesület 
frakciójának a tagja. (A Fidesz-KDNP jelöltjei közül három 
a kompenzációs listán jutott be.) Az újonnan megválasz-
tott városvezetés ezúttal is köszöni a felé áradó bizalmat, 
amelyet már a kampány időszakában is megtapasztaltunk. 
Szorgos, odaadó városépítő munkával fogjuk bizonyítani, 
hogy méltók vagyunk erre a bizalomra, s reméljük ezzel 
azon pomáziak rokonszenvét is elnyerjük, akik most még 
nem ránk adták a voksukat.

A változás időszakát éljük Pomázon. S ez megmutatkozik a 
Pomázi Polgár mostani számán is. Még nem újult meg telje-
sen, de már nem olyan, mint a régi, s nem csak azért, mert a 
polgármesteri interjú az új városvezetővel készült, hanem 
azért is, mert helyet kaptak benne azok is, akik nem a tele-
pülés élén álló többségi frakció tagjai. Ezt mi természe-
tesnek tartjuk. Ugyancsak változás a korábbiakhoz képest, 
hogy egy új rovatot nyitottunk, „Az olvasó oldalá”-t, amely-
ben rendszeresen közöljük az Önök véleményét. Nagy 
változás előtt áll a városunk, s ebben számítunk az Önök 
mindenkori részvételére, észrevételeire. Ennek egyik hor-
dozója lesz lapunk – amellett, hogy természetesen kiveszi 
a részét a pomáziak tájékoztatásából is. A szerkezetét ille-
tően azonban ez a lapszám még hasonlít a korábbiakhoz. 
Az új képviselőtestület egyik legelső intézkedései közé fog 
tartozni, hogy pályázatot ír ki a főszerkesztői tisztségre. 
A pályázótól pedig várni fogjuk a szerkezeti megújítással 
kapcsolatos elképzeléseit is. S végül ugyancsak változás 
lesz a jelenlegiekhez képest, hogy a 6000 példányban 
kinyomtatott lapot igyekszünk eljuttatni valamennyi 
pomázi háztartásba.

Kérjük tehát, lapozzák, olvassák ilyen szemmel a kezükben 
tartott Pomázi Polgárt. Írják meg véleményüket, észrevé-
teleiket, kéréseiket, amelyeket mi a lehetőségekhez mérten 
igyekszünk maximálisan fi gyelembe venni. Úgy gondoljuk, 
ez a természetes, hiszen alapelvünk, hogy nem Önök vannak 
miértünk, hanem mi Önökért, pomáziakért.

Hardi Péter
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Meggyőző többséggel választották meg polgármesternek 
Leidinger Istvánt az önkormányzati választásokon. Az egyéni 
választókerületekben pedig ugyancsak nagyarányú győzelem-
mel, a Közösen a Városunkért Egyesület képviselői nyertek. 
A  szomszédos településeken, Szentendrén és Budakalászon, 
Csobánkán, Pilisvörösváron, Pilisborosjenőn szintén civil 
egyesületek képviselői váltották le a korábbi városvezetést.

A 14 340 választásra jogosult lakosból 7477 szavazatott októ-
ber 13-án az önkormányzati választásokon Pomázon, ami 
52,14%-os részvételi arányt jelent.

Leidinger István független jelölt jelentős többséggel, 
66,24%-kal győzött Vicsi Lászlóval szemben. A Fidesz színei-
ben 13 éve a polgármesteri székben ülő korábbi városvezető 
a választók 33,76%-ának szavazatát kapta.

Pomáz mind a nyolc egyéni választókerületében a Közö-
sen a Városunkért Egyesület képviselőjelöltjei győztek, nagy 
arányban megverve a Fidesz-KDNP jelöltjeit.

Az 1. választókerületben Kiss László a szavazatok 59,82%-
val nyert. Leidinger István polgármester, a 2. választókerület 
képviselője lesz, 71,19%-kal ebben a választókerületben szü-
letett a legnagyobb arányú győzelem. A 3. választókerület kép-
viselője Ország István lesz, aki a szavazatok 65,81%-t kapta. 
Dr. Siklódi Csilla a 4. választókerületben 65,43%-kal győzte le 
a korábbi képviselőt, Kósa Anikót. Andrásné Murányi Borbála 
az 5. választókerület képviselője lesz, 64,97%-át nyerte el a 
szavazatoknak. A 6. választókerületben Nagy István 60,56%-
kal győzte le Vicsi Lászlót, a kerület korábbi képviselőjét. Har-
di Péter 65,29%-os győzelemmel a 7. választókerületet fogja 
képviselni. Sipos Zoltán pedig a 8. választókerület képviselője 
lesz, a szavazók 63,16%-os támogatásával.

Kompenzációs listáról a Fidesz-KDNP három képviselő-
je jutott be a képviselőtestületbe, Vicsi László, Kósa Anikó és 
Rédei Imre. Vicsi László, korábbi polgármester, nem kívánta 
átvenni a mandátumát, helyét Sarkadi Attila veszi át.

Az önkormányzati választásokkal egy időben zajlottak a 
nemzetiségi önkormányzati választások. Pomázon három nem-
zetiségi önkormányzat alakulhat meg, a német, a roma és a szerb. 
A német nemzetiségi önkormányzat öt tagból áll majd. Megvá-
lasztott tagjai Varga Györgyné, Rezsnyák Ágnes, dr. Tuzáné Ritter 
Erzsébet, Tóth Jánosné és Kerékgyártó Éva. A roma nemzetisé-
gi önkormányzat megválasztott három tagja Jungwirth Sándor, 
Gáspár Attila Tibor és Fazekas Lajos László. A szerb nemzetiségi 
önkormányzat ugyancsak három főből áll, tagjai Risztics Gábor 
Blagoje, Krunityné Sosity Anna és Bogdán Péter.

Térségünkben Pomáz mellett több településen is civil 
szervezetek képviselői váltották le a korábbi fi deszes város-
vezetést. A szomszédos települések között Szentendrén Fülöp 
Zsoltot, a Társaság az Élhető Szentendréért Egyesület (TESZ) 
jelöltjét választották meg polgármesternek. Illetve mind a tíz 
egyéni választókerületben a TESZ jelöltje nyert. Budakalászon 
Göbl Richárd, a 2011 Egyesület jelöltjeként váltotta a korábbi 
fi deszes polgármestert. Itt ugyancsak mind a nyolc választó-
kerületben a 2011 Budakalász jelöltjei nyertek egyéni képvi-
selői mandátumot. Csobánkán Völgyes József független jelölt 
lett a polgármester. Pilisvörösváron Fetter Ádám a Tegyünk 
Együtt Vörösvárért Egyesület (TEVÖ) színeiben indulva lett 
a város polgármestere, Pilisborosjenőn Tömöri Balázs neves 
környezetvédő áll a település élén a 2097 Csoport Egyesület 
jelöltjeként.                                                                                      N.I. 

A választók bizalmából új városvezetése lett 
Pomáznak

Megtartotta alakuló ülését az új önkormányzat

ÖNKORMÁNYZATUNK

Polgármester-választás eredménye
Jelölt neve és jelölő szervezet Érvényes szavazatok száma (aránya)

Leidinger István        független jelölt 4894 (66,24%)
Vicsi László               Fidesz-KDNP 2494 (33,76%)

Egyéni választókerületi eredmények

Egyéni 
vk. Jelölt neve és jelölő szervezet

Érvényes 
szavazatok 

száma (aránya)

1.
Kiss László, Közösen a Városunkért Egyesület 530 (59,82%)
Stampf József, Fidesz-KDNP 356 (40,18%)

2.
Leidinger István, Közösen a Városunkért Egyesület 477 (71,19%)
Halászné Gambár Mária, Fidesz-KDNP 193 (28,81%)

3.
Ország István, Közösen a Városunkért Egyesület 668 (65,81%)
Sarkadi Attila Ferenc, Fidesz-KDNP 347 (34,19%)

4.
Dr. Siklósi Csilla, Közösen a Városunkért Egyesület 619 (65,43%)
Kósa Anikó, Fidesz-KDNP 327 (34,57%)

5.
Andrásné Murányi Borbála, Közösen a Városunkért 
Egyesület 614 (64,97%)

Koncz Szilvia, Fidesz-KDNP 331 (35,03%)

6.
Nagy István, Közösen a Városunkért Egyesület 582 (60,56%)
Vicsi László, Fidesz-KDNP 379 (39,44%)

7.
Hardi Péter, Közösen a Városunkért Egyesület 553 (65,29%)
Nagy Attila, Fidesz-KDNP 294 (34,71%)

8.
Sipos Zoltán, Közösen a Városunkért Egyesület 583 (63,16%)
Rédei Imre, Fidesz-KDNP 340 (36,84%)

Kompenzációs listáról mandátumot szerzett képviselők
Kósa Anikó Fidesz-KDNP
Rédei Imre Fidesz-KDNP
Sarkadi Attila Ferenc Fidesz-KDNP

Október 29-én a Művelődési Ház nagytermében tartotta meg első 
ülését az új képviselőtestület. Az eseményt nagy érdeklődés kísérte.

Az alakuló ülésen letette polgármesteri esküjét, és átvette meg-
bízólevelét Leidinger István, illetve a képviselőtestület tagjai is 
esküt tettek. Alpolgármesternek Hardi Pétert választotta meg a 
képviselőtestület.

Az ülésen megalakult a Pénzügyi és Ellenőrzési Bizottság, 
amelynek elnöke Andrásné Murányi Borbála lett, tagjai Sipos Zol-
tán és Rédei Imre.

A további napirendi pontokban Leidinger István ismer tette 
100 napos Polgármesteri Programját. Döntés született a polgár-
mester, az alpolgármester és a képviselők illetményéről, illetve a 
távozó polgármester vég kielégítéséről.

Fent Hardi Péter leteszi az alpolgármesteri esküjét
Sarkadi Attila, Kósa Anikó, Nagy István, Siklódi Csilla, Ország István 

képviselők leteszik az esküjüket 
Andrásné Murányi Borbála, Sipos Zoltán, Kiss László, 

Rédei Imre képviselők leteszik az esküjüket
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Az új városvezetés 100 napos programot indít, majd hoz-
zálát a választási ígéretei mielőbbi megvalósításához. 
Az első lépések között fontos a stabilizáció megteremté-
se, hiszen az elődjétől nagyjából 9 millió forintos város-
kasszát örökölt. Ugyanakkor már szervezik a munkacso-
portot, amelynek feladata megoldást találni a reggeli és 
a délutáni dugóra. Miközben már javában zajlik a napi 
ügyek intézése, orvoslása. Ezekről a kérdésekről, illetve 
a választási győzelméről beszélgettünk Leidinger István 
polgármesterrel.

– Elsöprő többséggel választották 
meg városunk polgármesterének. A győ-
zelmet hosszas munka előzte meg, ahol 
a Pomázzal kapcsolatos terveit, elképze-
léseit bemutatta. Többször a személyét, 
családját is támadás érte.

– Mindenekelőtt köszönetet mondok 
azoknak, akik éltek állampolgári lehető-
ségükkel és elmentek választani. Október 
13-a Pomázon nem szavazás volt, hanem 
valójában választás. Azoknak külön köszö-
nöm a bizalmat, akik a Közösen a Váro-
sunkért Egyesület jelöltjeire, illetve rám 
voksoltak. 66,24 százalék, úgy gondolom, 
nagyon erős felhatalmazás a választók-
tól és nagyon nagy megtiszteltetés és 
nagyon nagy felelősség. A választásra jó 
másfél évet készültünk, egy remek csa-
patot sikerült összekovácsolni, ami egy 
hatalmas géppé állt össze és minden kis 
fogaskerék tette a dolgát. Köszönöm azok 
munkáját, akik segítettek, bíztattak min-
ket a kampány alatt, a technikai hátteret adták, aláírásokat 
gyűjtöttek, jelöltséget vagy kampánystáb tagságot vállaltak, 
akik anyagi támogatást adtak a kampányhoz, akik a Face-
bookon segítették a munkánkat, és azoknak a családtagok-
nak is a türelmét, akik mindezt elviselték. Jó volt látni, hogy 
sok ember, önzetlenül, egy jó cél érdekében együtt tudott 
dolgozni, ötletelni, megvalósítani. Csak így tovább! A nega-
tív kampányra lelkileg felkészültem, tudtam, hogy fognak 
támadások érni. Arra nem számítottam, hogy a családomat is 
alávaló módon fogják támadni. Erre megtettük a szükséges 
jogi lépéseket, így az egyelőre ismeretlen elkövetők viseljék 
tettük következményeit. Családom jól bírta, ha lehet mon-
dani újabb erőt adott.

– Milyen érzés volt polgármesterként belépni a város-
házára? Hogyan teltek az első napjai a hivatalban?

– Vasárnap volt a választás, én hétfőn még a civil fog-
lalkozásomnak hódoltam. Bementem az Erkel Színházba, 
ahol hatósági szemlére készültünk. Innen átmentem a Szín-
ház- és Filmművészeti Egyetemre, mert itt délután négy 
biztonságtechnikai órát kellett megtartanom. A hivatalba 
kedden mentem be. Sokat jártam korábban a városházán, 
igazából nem éreztem semmi különöset. Hogy most pol-
gármesterként léptem be, az szerintem ugyanaz volt, mint 
korábban bizottsági tagként, vagy tűzoltóparancsnokként: 
bement¬em, előre köszöntem mindenkinek, ahogy szoktam. 
Az    első napok? Jöttek, mint a gőzmozdony. Elárasztottak alá-
írnivalókkal, napi ügyekkel, aztán kezdtem szépen elmerülni 

az adminisztrációs feladatokba, átadás-átvétel előkészítése, 
bemutatkozás, munkatársi értekezlet. Ezekről részletesen 
beszámoltam, és be fogok számolni az interneten.

– Folyamatban van a hivatal átadása-átvétele. Milyen 
állapotokat talált a városházán?

– Elment egy stabil kolléganő nyugdíjba, elment az 
aljegyző, több kulcsfontosságú pozíció nincs betöltve, fel-
mondási idejét töltő jól képzett középvezető, megszeppent 
köztisztviselők. A pénztárban volt 956.225 forint, a bankban 
24 alszámlát vezetünk, a fi zetési alszámlán 35.289.512 Ft, 

a többi alszámlán összesen 8.762.667 forint és a Magyar 
Államkincstárnál vezetett elkülönített pályázati számlán 
139.534.872 forint volt, amit csak arra a pályázatra lehet 
használni, amire kaptuk. 127.260.816 forint a ki nem fi ze-
tett számlák összege.  

Hitelállománya nincs az önkormányzatnak. Hát ebből 
gazdálkodni nem nagyon lehet, nagyon szűkek a lehető-
ségek, visszatértem a régi szakmámhoz és most tűzoltást 
végzek. Január 31-ig kértem egy likviditási terv összeállí-
tását, lássuk, hogy fogjuk kihúzni az évet.

– Mik a legfontosabb intézkedések, amiket mihama-
rabb meg kell lépni?

– Stabilizáció, be kell indítani a hivatalt, az önkor-
mányzatot, fel kell állni az új testületnek, bizottságoknak, 
bizonyos átszervezéseket is meg kell tenni, lesznek átvi-
lágítások, elindítunk egy 100 napos programot, majd a 
választási programunk megvalósítását kezdjük el. Az egyik 
legfontosabb elem, az élhető város program és a biztonsá-
gos város program beindítása. Már szervezzük a munkacso-
portot a reggeli és a délutáni dugó megoldására. Közben 
a napi problémák megoldása: jön a tél, a Mikulás, a kará-
csony, folynak pályázati munkák, működni kell az intézmé-
nyeknek, a hivatalnak, visszahoztuk a majdnem megszűnt 
élelmiszerosztást, és előkészülnek különböző megígért 
projektjeink, az állomási nyilvános WC, a parkosítások és 
sorolhatnám.

Nagy Szilvia

Be kell indítani a hivatalt, az önkormányzatot

A frissen megválasztott polgármester

ÖNKORMÁNYZATUNK
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Andrásné Murányi Borbála 
vagyok, az 5. választókerület 
képviselője. Közgazdász vég-
zett ségem van, könyvelőként 
dolgoztam 30 évet. Képviselő 
voltam az előző ciklusban, és 
tagja a Pénzügyi és Ellenőrzési 
Bizottságnak. A bizottság koráb-

bi működésével elégedetlen voltam. Szeretnék most már 
érdemben közreműködni a munkában! A bizottságnak elle-
nőrzési feladatait is el kell látnia, ami eddig hiányzott.
Figyelemmel fogom kísérni a körzetem életét, a felmerülő 
problémák megoldásában lehetőségeim szerint részt veszek.
Várom a megkereséseket az alábbi elérhetőségeimen: 

   borbala@andrasek.hu                      26/325-223  
                                          20/968-9811
Fogadóórám várható időpontja változatlanul minden 
hónap utolsó keddje, 18 órától lesz a Művelődési Házban.

Kiss László vagyok, az 1. válasz-
tókerület képviselője. 40 éve 
dolgozom az egészségügyben, 
21. éve a pomázi Pszichiátriai 
Szakkórházban. Hosszú évek 
óta érdekvédelemmel is fog-
lalkozom, az egészségügyi 
és szociális területek ágaza-
tai ban. Közösségépítő, ér -
dek védő tapasztalataimat kép-
viselőként elsősorban a 

választókerületemben élők javára akarom fordítani, de 
Pomáz egésze fontos nekem, tehát mindenki számíthat a 
munkámra. Teljesen átlátható, a választóimmal közösen 
tervezett és végzett munkára köteleztem el magam, ezért 
a folyamatos kapcsolattartás, a találkozások fontosak szá-
momra. Ezért több fórumot alakítunk ki és a hagyományos 
elérhetőségeken is várom a megkereséseket.

   kiss.laszlo.1vk@gmail.com            70/633-4378

Fogadóórám várható időpontja minden hónap második 
csütörtök, délután 5 órakor lesz a Mesedombi Óvodában.

Kedves Pomáziak!
Még egyszer köszönöm a 
bizalmat, amit kaptam Önök-
től! Az elmúlt években és a 
kampány során nagyon sok 
emberrel ismerkedtem meg. 
Beszélgetéseink során renge-
teg információt kaptam Pomáz 

és a körzetem lehetőségeiről, problémáiról. Szeretném 
kérni Önöket, hogy ezután is tájékoztassanak engem, ezzel 
segítve, hogy Pomáz és a 3. választókörzetben végzett mun-
kám hatékony legyen. Ezenkívül várom azoknak a szakem-
bereknek a jelentkezését, akik tudásukkal, képzettségükkel 
és tapasztalataikkal szívesen segítenék Pomáz fejlődését.

  orszag.istvan.3vk@gmail.com       30/846-7310
https://www.facebook.com/orszagistvankv

Eddig civilként a város kulturális 
életének színesítésén dolgoztam, 
ezentúl képviselőként a választó-
polgárok által jóváhagyott prog-
ram megvalósítása a célom, úgy, 
hogy a döntésekbe és a munkába 
bevonjuk a városlakókat is.
Választókörzetemben, amelyik a 
város történeti magja és a lakópar-
kok negyede, a közösségteremtést 
tartom az egyik legfontosabb fel-

adatnak. Egymás megismerését a kulturális kínálat bővítésével, a 
szomszédsági kapcsolatok megerősítésével kezdhetjük. Meg kell 
tanulnunk megbeszélni egymással a problémákat, hogy megta-
láljuk a mindenki számára elfogadható megoldást. A képviselő-
ként vállalom a közvetítői szerepet, nemcsak a város vezetése, de 
a lakosság különböző érdekcsoportjai között is. Ebben nagy segít-
ség, ha minél többen elmondják véleményüket és javaslataikat.
Fogadóórám minden hónap első keddjén lesz, de folyamatosan 
elérhető vagyok telefonon, emailben:

  siklodi.csilla.4vk@gmail.com        70/489-7047
https://www.facebook.com/drsiklodicsilla

ÖNKORMÁNYZATUNK

Az új képviselőtestület tagjai
Az alábbiakban röviden bemutatkoznak városunk képvi-
selőtestületének tagjai. Többen közülük új tagjai a tes-
tületnek, de vannak olyanok is, akik már több ciklus óta 
végzik képviselői munkájukat. Mind a nyolc egyéni válasz-
tókerületben a Közösen a Városunkért Egyesület képvi-
selői szereztek mandátumot, míg kompenzációs listáról 
a  Fidesz-KDNP tagjai jutottak a testületbe.

1. választókerület

3. választókerület

4. választókerület

5. választókerület

KISS LÁSZLÓ

LEIDINGER ISTVÁN

ORSZÁG ISTVÁN

SIKLÓDI CSILLA

ANDRÁSNÉ MURÁNYI BORBÁLA

53 éves, nős, négy nagykorú 
gyermek édesapja vagyok. 
Tűzvédelmi mérnökként, 
építész tűzvédelmi terve-
ző ként irányítom saját 
cégem, valamint koráb-
ban több, szakmai szer-
vezet megyei és országos 
vezető jeként, önkormány-
zati képviselőként, helyi 
civil szervezet vezetője-

ként, tűzoltóparancsnokként szereztem széles körű veze-
tői és közigazgatási tapasztalatot. Tanítok a Színház- és 
Filmművészeti Egyetemen, tagja vagyok a Magyar Mérnöki 
Kamarának. A Diófa utcában nőttem fel, a környéket, az itt 
lakókat nagyon jól ismerem és remélem, hogy a terület 
képviselőjeként is és polgármesterként is jól fogom tudni 
képviselni. Az Ófalunak el kell indulnia a fejlődés, a váro-
siasodás útján.

  polgarmester@pomaz.hu                20/951-4420

Fogadóóra: e-mailes, vagy telefonos egyeztetés alapján, 
akár házhoz is megyek.

2. választókerület



11. szám       2019. november11. szám       2019. november

7

ÖNKORMÁNYZATUNK

Nagy István vagyok. A 6. vá -
lasz tókerület képviselőjeként 
ez úton is megköszönöm a vá-
lasztópolgárok szavazatait. A ke-
rü letünkben a választásra jogo-
sultak 55,67 százaléka (986 fő) 
fejezte ki szándékát az urnák-
nál. A megjelentek közül 582 fő 
(60,58 százalék) érvényes sza-
vazata okán lettem képviselője 
a kerületnek. Célom, hogy minél 

többen foglalkozzanak a város, a városrész dolgaival, vegye-
nek részt a változásban. Az  elődömre szavazott 39,42 száza-
lék építő szándékú észrevételeit, javaslatait előre is köszö-
nöm, fi gyelmükre szükség van, hiszen mindannyian Pomázért 
dolgozunk!

  6.ker2019@gmail.com                             20/498-5672
 Nagy István képviselő Pomáz 6. választókörzet

A fogadóórák időpontjáról a város honlapján tájékozódhat.

Tisztelt Pomáziak!
Kósa Anikó vagyok, a Fidesz-KDNP lis-
táján nyertem mandátumot városunk 
kép viselőtestületébe. 40 éve élek, hosz-
szú ideje dolgozom Pomázon. Az elmúlt 
években képviselőként, alpolgármes-
terként, illetve a Művelődési Ház igaz-
gatójaként szolgáltam városunkat. Kép-
viselőként, (ahogy eddig is) igyekszem 
meghallani mindenki problémáját és ha 
módomban áll, bármely területen segít-

séget nyújtani. Az elkövetkező öt évben komoly feladat vár 
ránk, ellenzéki képviselőkre. Sok ígéret hangzott el a kampány 
során az új városvezetés részéről. Érdeklődéssel várjuk ezek 
megvalósítását, s kulturált formában, konstruktívan, ám kellő 
határozottsággal kívánunk fellépni a testületi üléseken.

   kaniko0113@gmail.com                        20/398-8988
Fogadóóra:   minden hónap első keddjén 18-19 óra között a 
Művelődési Házban

Hardi Péter vagyok, a 7. válasz-
tókerület önkormányzati kép-
viselője. Szolgálatomat Pomáz 
városáért, lakóiért az előző 
ciklusban kezdtem. Sajnos sok 
esetben ellenszélben kellett 
dolgoznom, amiért viszont kár-
pótolt a sok biztatás, amit a 
város lakóitól kaptam, s amit 
ezúttal is köszönök. Képviselői 
munkám a választások megnye-
résével hatékonyabb lehet, 

ezért továbbra is arra biztatom a pomáziakat, hogy bátran 
fordul janak hozzám a környezetük problémáit illetően, én 
pedig legjobb tudásom, lehetőségeim szerint orvoslást kere-
sek azokra.  

  csikovar@gmail.com                              20/336-1252

 Hardi Péter – Pomázért        Fogadóóra: egyeztetést követően

Rédei Imre vagyok, a FIDESZ-
KDNP képviselőjeként immár 
negyedik alkalommal lehetek 
tagja városunk önkormányzatá-
nak. Közel húsz éve veszek részt 
a helyi politikában. Az elmúlt öt 
évben a Pénzügyi és Ellenőrzési 
Bizottság elnökeként végeztem 
munkámat, és igyekeztem segí-
teni városunk fejlődését!
A következő öt évben ellenzéki 
képviselőként más mintát kívá-

nok követni, mint tette azt az előző ciklus ellenzéki oldala. 
Nem szándékozom a város fejlődését akadályozni!
Ám arra minden választópolgár számíthat, hogy a nem váro-
sunk érdekeit szolgáló döntésekkel bátran szembe megyek, s 
a frissen választott városvezetést folyamatosan fi gyelmeztet-
ni fogom választási ígéreteinek betartására.

  imredei60@gmail.com                          20/928-9718 
Fogadóóra: minden hónap első keddjén 18-19 óra között a 
Művelődési Házban       

Sipos Zoltán vagyok, 37 éves szo-
ciális munkás, a 8. választókerület 
képviselője. 12 éve vagyok házas, 
négy gyermekem van. Pedagógus 
szülők hetedik gyermekeként, 
megtapasztaltam a nagycsaládos 
élet örömeit, nehézségeit. Jelenleg 
egy szociális egyesületet vezetek 
két kollégámmal, és egy református 
szakgimnáziumban tanítok társa-
dalomismeretet és szociálpolitikát.

Nyílt, őszinte, határokat tartó, önrefl ektáló embernek tartom 
magam, aki törekszik a partnerségre és döntéshozatalaiban pro-
aktív. Képviselőként jelen leszek a kerületben, a problémákra, fel-
vetésekre gyors, megfelelő megoldást fogok keresni, és minden 
esetben vissza fogok jelezni. A kerületben élőket ténylegesen 
szeretném képviselni és bevonni a közös döntési folyamatokba.

  zoltan.sipos.pomaz@gmail.com     
 
  20/294-4498

Fogadóórák: havonta az első kedden 17 órától, Karitasz 
ház, Szent Miklós tér 1.

Sarkadi Attila vagyok.
Végzettségem okleves agrár-
mérnök, 1990-től saját vállalko-
zásomat vezetem.
Az elmúlt 5 évben intenzív fej-
lődés kezdődött a településün-
kön. Utak épültek, kerékpárút, 
futópálya épült Pomázon, közin-
tézményeink, iskoláink ener-
getikai, esztétikai felújításon 
mentek keresztül. Iskoláinkban 

játszóterek, sportpályák újultak meg, új óvoda, bölcsőde épült, 
de a gyermekorvosi és a felnőtt orvosi rendelő is megszépült.
Fontosnak tartom, hogy  a következő ciklusban a fejlődés 
tovább folytatódjon. Elvárom, hogy – az új városvezetés ígé-
reteinek megfelelően – gyors megoldás szülessen a közleke-
dési dugókra,  városunk főutcája megszépüljön, és intenzíven 
javuljon tovább a közbiztonság.

  sarkadia6406@gmail.com                      26/328-833
Fogadóóra: minden hónap első keddjén 18-19 óra között a 
Művelődési Házban

6. választókerület Kompenzációs lista

7. választókerület
Kompenzációs lista

8. választókerület Kompenzációs lista

NAGY ISTVÁN KÓSA ANIKÓ

SIPOS ZOLTÁN SARKADI ATTILA

HARDI PÉTER
RÉDEI IMRE
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A nemzet mártírjainak emlékkönyvében három 56-os 
pomázi arcképe van megörökítve: Bóna Zsigmond, Kato-
na Sándor és Czimmer Tiboré, akiket a megtorlás idején 
végeztek ki. Ezek az arcok a Terror Háza Múzeum külső 
faláról tekintenek ránk mai 
pomáziakra, kicsit személy-
telenül, vagy félszeg mosoly-
lyal – mint Czimmer Tibor a 
szénatéri bányászbrigád tag-
ja – mint akik maguk is alig 
hiszik, hogy hősök, hiszen 
csak tették, amit akkor tenni-
ük kellett, amit a haza meg-
követelt. Nevük és a nekik 
tulajdonított búcsúszavak 
a pomázi Kapuk emlékmű-
vébe vannak belevésve. 
Az       áldozatok névsora azon-
ban ennél hosszabb. A kato-
nai bíróság 1957. február 
12-én statáriálisan ugyan-
ebben a perben még három 
halálbüntetést szabott ki: 
Héder Géza, Rudas András és 
Szutter János nemzetőrök-
re. A megtorlás kegyetlen-
ségére jellemző, hogy Bóna 
és Katona kegyelemért sem 
folyamodhatott, a tárgyaló-
teremből vitték őket a vesz-
tőhelyre. Csupán közvetlen 
családtagjaiktól vehettek 
végső búcsút. Héder Géza, 
Rudas András és Szutter 
János élet és halál között 
három héten át várták 
kegyelmi kérvényük elbírá-
lását, míg végül az ítéletüket 
életfogytig tartó szabad-
ságvesztésre változtatták. 
Ezután súlyos börtönévek 
következtek, majd 1963 
márciusában – nemzetközi 
nyomásra – a Kádár kormány 
kénytelen volt amnesztiát 
hirdetni. Nemzetőreink kiszabadultak, de megbélyegzett-
ségük a rendszerváltásig kísértett, s lelkükben a börtöné-
vek szörnyűségei halálukig megmaradtak. Minden évben 
október 23-án sírjukra helyezzük hálánk virágait, kifejezve 
köszönetünket azért a szolgálatért, amivel őrizték falunk-
ban a rendet és a nyugalmat. Közülük ma már egyik sem él, 
az akkor legfi atalabb sorkatona Héder Gézát idén kísértük 
utolsó útjára.

A Corvin-közben harcoló Varga János 1957-ben kis-
korúként került bíróság elé, s félő volt, hogy az ítélet-
tel megvárják a nagykorúságát és halálra ítélik. Végül 
13 évet kapott és 1963-ban szabadult, lelkében hasonló 

szörnyű emlékekkel, s megbélyegzettsége a rendszervál-
tásig tartott.

A megtorlás a Nemzeti Bizottság elnökére és néhány 
tagjára is lecsapott. Farkas Zoltánt, a bizottság helyi elnö-

két – a 6 gyermekes édesapát, 
aki humánus magatartásáról, 
segítőkészségéről volt ismert, 
katonai bíróság ítélte 3 évre, 
majd aláírásgyűjtés hatására 
1 év után szabadult. Két társa 
– Bencze Dezső és Kacsovsz-
ky Andor NB tagok – 2 és 
fél és 1 és fél évet töltöttek 
börtönben.

Ha a börtönéveket össze-
számoljuk, az 23 esztendőt, 
azaz csaknem egy emberöltőt 
tesz ki. Vagyis 1956 forradal-
mának Pomáz polgárai 3 élet-

tel és egy emberöltőnyi sza-
badságvesztéssel adóztak, 
megváltva a települést a har-
coktól és annak borzalmaitól.

Pomázon nem folyt vér, 
de Mészáros György frissen 
leszerelt sorkatona fi atal éle-
tét a pesti harcok oltották ki, 
Bánóczy Fülöp János teher-
autóját Szentendrén érte 
aknatalálat. Sírjukat felkeresi 
a hálás utókor, csakúgy, mint 
Katona Sándor emlékhelyét 
a Tiszolczy telepen és a Sas-
hegyi iskola falán elhelye-
zett emléktáblát, ahonnét 
Bóna Zsigmond nemzetőr-
parancsnok útja a vesztőhely-
re vezetett. Felkeressük, hogy 
mécsest gyújtsunk, és elhe-
lyezzük az emlékezés virágait.

Később többen települ-
tek le itt börtönévek emlé-
kével a lelkükben – Cserba-
kői Endre 15 év után 
sú   lyo san megrokkanva sza-

ba dult, Balogh Gyulát 6 és fél hónapig ítélet nélkül tartot-
ták fogva, Zséli Tibor a Corvin-köz harcosainak szállította 
az utánpótlást, 3,5 évet ült, és még ki tudja hányan, akik-
nek életét súlyosan terhelték a börtönévek... A veszte-
séglistát gyarapítják azok a pomáziak is, akik mindenüket 
hátrahagyva nekivágtak az ismeretlennek, hogy új hazát 
keressenek. Az alig két hétig tartó szabadság oltárára 
tett pomázi áldozatok összessége úgy lenne teljes, ha a 
disszidenseket is beleszámíthatnánk, de róluk mostanáig 
nem készült feldolgozás.

Ezen az évfordulón is legyen a hősöké a dicsőség – 
az utódoké az örök emlékezés és a hála!          Könczöl Eszter

A két hét szabadság ára – mártírok, 
hősök, áldozatok

két – a 6 gyermekes édesapát, 
aki humánus magatartásáról, 
segítőkészségéről volt ismert, 
katonai bíróság ítélte 3 évre, 
majd aláírásgyűjtés hatására 
1 év után szabadult. Két társa 
– Bencze Dezső és Kacsovsz-
ky Andor NB tagok – 2 és 
fél és 1 és fél évet töltöttek 
börtönben.

számoljuk, az 23 esztendőt, 
azaz csaknem egy emberöltőt 
tesz ki. Vagyis 1956 forradal-
mának Pomáz polgárai 3 élet-

Pomáz mártírjait, Bóna Zsigmondot és Katona Sándort 
1957. február 12-én végezték ki
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A nemzeti ünnep alkalmából tartott 
városi rendezvényen a forradalom 
és szabadságharc pomázi eseménye-
iről és hőseiről is megemlékeztek. 
A  résztvevők virággal és koszorúkkal 
rótták le tiszteletüket az áldozatok 
sírjánál és az 1956-os emlékműnél.

Október 23-án a forradalom és sza-
badságharc hőseire emlékezők az 
1956-os emlékműnél gyűltek össze. 
A Himnusz elhangzása után, Leidinger 
István polgármester ünnepi beszéde 
következett, aki a forradalmi napok 
pomázi eseményeit idézte fel: „…az 
esti órákban azon a pomázi szomor-
kás őszi estén, távolról fegyverropo-
gást lehetett hallani. Akik átélték a 
háborút, Budapest ostromát, aggódva 
kémleltek a főváros felé, mert tudták, 
hogy valami elkezdődött. Másnap a 
lakosság bizonytalanul kelt. Szom-
szédok, ismerősök beszélgettek egy-
mással és várták a híreket. Többen a 
Plébánia utcai postához mentek, hát-
ha működik a telefon, de derék pos-
tamesterünk sem tudta megnyugtatni 
az információra szomjas embereket, 
ezért a posta ablakába a Himnusz és 
a Szózat lelkesítő sorait plakátolta ki: 
Isten, álld meg a magyart, és Hazádnak 
rendületlenül légy híve, oh magyar!

Másnap Budapesten már komoly 
lövöldözések voltak, visszafoglalták 
a forradalmároktól a rádiót, a tünte-
tő tömegbe lőttek a parlament előtt 
és a Budapestről hazaérkező munká-
sok már komoly harcokról, áldozatok-
ról számoltak be. A pomáziak dühe 

fokozódott és a Piac téren összegyűlt 
tömeg spontán szerveződni kezdett. 
Farkas Zoltán postamester és Buko-
vics Béla tanár vezetésével átvonultak 
a Hősök terére, ahol derék postames-
terünk elszavalta a Szózatot, majd 
a tömeg elénekelte a Himnuszt. (…) 
Pomázon a nyugalmat, a békét meg 
kell őrizni. A tömegnek, a község-
nek vezetőre volt szüksége. Nemzeti 
Bizottság alakult, majd a majdánpolai 
katonai laktanyát üresen és szabad 
prédává hagyó katona és rendőr nélkül 
maradt faluban megszervezték a Nem-
zetőrséget Bóna Zsigmond és a sza-
badságos fi atal sorkatona Héder Géza 
vezetésével. Feladatuk a falu béké-
jének a megőrzése és provokátorok 

távoltartása. Három ellenőrzőpontot 
állítottak fel a faluban és megszervez-
ték az állandó szolgálatot.”

A beszéd után a Black Rose Projekt 
„Mi egy vérből valók vagyunk…” című 
ünnepi műsora következett, amelyben 
dallal és tánccal emlékeztek a forra-
dalom eseményeire. Majd a résztve-
vők elhelyezték a tisztelet virágait, 
koszorúit az 1956-os emlékműnél és 
a Városháza parkjában álló emlék-
műnél is. Ezt követően a temetőben 
keresték fel a pomázi áldozatok sírjait, 
és rótták le tiszteletüket. Este szent-
mise zárta az ünnepet, és csendes 
gyertyagyújtás a forradalom pomázi 
áldozatainak emléktábláinál.

N.  SZ.

Megemlékezés az 1956-os forradalom hőseiről

A forradalom pomázi áldozatainak a sírjainál is elhelyezték a tisztelet virágait

Koszorúk elhelyezése az 1956-os emlékműnél A Black Rose Projekt előadása az ünnepi rendezvényen
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Teremszépségverseny eredményhirdetése

Eredményt hirdettünk a teremel-
nevezés- és teremszépségver-
senyen. A skála szerinti 125-ből 
minimum 110 pontot elért osz-
tályok jutalma egy tanítás nélkü-
li osztályprogramos szabadnap. 
Az eredményhirdetés alatt óriási sikításoktól és tapsoktól 
zengett az iskola épülete. Nagyon sok osztálynak sike-
rült elnyernie méltó jutalmát. A sok-sok készülődésnek 
köszönhetően csodaszép dekorációk születtek. A termek 
otthonosabb, barátságosabb képet mutatnak, melyről a 
fotók is sokat árulkodnak.
Mindenkinek gratulálunk!                Nagy Koppány Lászlóné

igazgató

Elindult a suliújság

Kedves Iskolai Hírekre Éhező, Sashegyis Kulisszatitkokra 
Vágyó, Olvasást Nagyon kedvelő Diákok és Szülők!

Közhírré tétetik, hogy megjelent iskolánk újságjának, a 
gimnáziumi tanulóink által szerkesztett SaSajtónak az első 
száma. A tartalomból: Mi történt a gólya napon? A matekta-
nárnő is ember? Mit főztek, sütöttek a sashegyis sátorban 
Pomáz napon? A részletekért ne az újságárusoknál keresse, 
hanem nyissa meg és olvassa! Jó szórakozást kívánunk!

Olvasható az iskola facebook oldalán vagy a   sashegyi.
hu  oldalon. 



11. szám       2019. november11. szám       2019. november

11

DIÁKÉLET

Hagyományainkhoz híven idén is megrendeztük egészség-
napi futásunkat. A volt diákjaink által tartott zenés beme-
legítés után a felsősök és a 4.A osztály a nagy körrel, míg 
az alsós diákok a kis körrel birkóztak meg. A kis elsősöket 
a nyolcadikosok vették szárnyaik alá, és együtt tették meg 
a távot. A lefutott körök után az iskola kapujában gyü-
mölcsfalatok várták a tanulókat. 12 órától az „Ízek utcájá-
ban” egészséges ételeket, italokat kóstolhattunk.

Szeretnénk megköszöni a szülőknek a sok fi nomságot, 
mellyel hozzájárultak az egészséges életmódra neveléshez.

Inczédyné Számedli Anikó és Orgovánné Kiss Erika szer-
vezők köszönik a segítő pedagógusok munkáját és a volt 
diákok részvételét!

Még több kép: http://matyasiskola.hu/2019/10/15/
egeszsegnapi-futas-2/

Egészségnapi futás és Ízek utcája a Mátyásban

Színes üvegablaktervek a Pomázi Mátyás 
Király Általános Iskolában
A Magyar Festészet Napja és az Építé-
szet Hónapja rendez vény keretében 
változatos program várta diákjainkat 
október 18-án.

Először Könczöl Dánielné helytör-
ténész, iskolánk nyugdíjas pedagó-
gusa tartott előadást Pomáz épített 
örökségéről a felsős korosztálynak.

Ezután a diákok osztályonként 
neves szentendrei festők alkotásait 
és képszerkesztési módszereit ala-
pul véve színes üvegablakterveket 
készítettek. Munkáikat a Pomázon 

fellelhető épületjellegzetességek 
in spirálták. Az alsós korosztály ablak-
díszeket tervezett és valósított meg. 
Példa értékű volt a gyerekek hozzáál-
lása az alkotási folyamathoz. Az elké-
szült színvonalas művek iskolánk lép-
csőházi ablakait díszítik majd.

Köszönöm a kollégák és a gye-
rekek lelkesedését a feladat meg -
való sításában!

Lázárné Könczöl Fruzsina
rajztanár

Halloween
Minden évben, az őszi szünet közeledtével 
Halloween-bulit tartunk a felső tagozato-
soknak. Idén sem volt ez másképp, s ismét 
egy nagyon jól sikerült összejövetelen 
vagyunk túl. A felsősök mellett a negyedi-
keseket is meghívjuk, hiszen ők is tagjai az 
angolul tanuló közösségünknek.

Iskolánk nagy hangsúlyt fektet az angol tanítására, 
s a nyelv elsajátítása mellett az angolszász kultúrát és tör-
ténelmet is igyekszünk megismertetni a gyerekekkel. A hie-
delemmel ellentétben a Halloween nem amerikai ünnep. 
A     mátyásos gyerekek már tudják, hogy ősi, kelta eredetű szo-
kásról van szó, amit a mai Skócia és Írország területén élő tör-
zsek tartottak Mindenszentek (All Hallows) előestéjén, hogy 
a kóbor lelkek hazatalálhassanak, illetve hogy elűzzék 

a gonosz szellemeket. Később ezt a célt szol-
gálta a faragott töklámpás is.

Az idei összejövetelen sem vallottak szé-
gyent a gyerekek; rengeteg fantáziadús, lele-
ményes és tényleg nagyon ijesztő jelmez 
sorakozott fel, így a gonosz szellemek minket 
biztos elkerültek. Különböző kategóriákban 
hirdettünk nyerteseket, akiket alkalomnak 
megfelelő ajándékokkal jutalmazhattunk, 

amiért a Pomázi Nebulókért Alapítványt illeti a köszönet. Utá-
na kezdődhetett a tánc  és az evés-ivás. Az ötletes és rémisztő 
sütik, szendvicsek is jutalmat érdemeltek, hamar el is fogytak.

Amíg a nagyobbak buliztak, a 3.C osztály tanulói és a 
szülők félelmetesebbnél félelmetesebb tököket faragtak. 

Lévayné Czirók Margit
angol szakos nyelvtanár

További képek: matyasiskola.hu
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Hűvösödik az idő, rövidülnek a nappalok. Iskolánk fecske-
fészkei üresen várják a következő tavaszt, hogy lakói visz-
szatérjenek, és újra hangos csivitelés töltse be az udvart. 
Lassan elalszik a természet. Szerencsére az ősz sok szép 
hagyományt, programot tartogat számunkra, így mi a 
német suliban nem keseredünk el. Igyekszünk a gyere-
keknek megmutatni, hogy minden évszaknak megvan a 
maga szépsége.

Ettől a tanévtől kezdve hivatalosan is megkaptuk a „Boldog 
Iskola” címet. Mi ez a program? Régóta foglalkoztat minket 
a kérdés: fejleszthető-e a boldogságra való képesség? Mert 
ha igen, akkor ez az egyik legfontosabb, legnagyobb dolog, 
amit megadhatunk tanítványainknak. A  Jobb Veled a Világ 
Alapítvány honlapján a következő olvasható a programról: 
„A Boldogságóra program a pozitív pszichológia kutatá-
si eredményeire épített élménypedagógiai módszertan, 
melynek hatékonyságát az ELTE PPK empirikus kutatások-
kal igazolta.

A program mind a tanárok, mind a gyermekek lelki jól-
létével foglalkozik, sőt a szülők bevonására is lehetőséget 
nyújt! A program a tanév minden hónapjában olyan témát 
jár körül, mely segíti és támogatja a gyerekeket a hétközna-
pi problémákkal való megküzdésben, és a folyamatos önis-
mereti fejlesztéssel és boldogságérzetet fokozó technikák 
bemutatásával személyes, lelki egészségüket is tápláló 
kompetenciáikat fejleszti.

A boldogságórák célja nem az, hogy problémamentes 
életmodellt állítson a fi atalok elé, hanem hogy vezérfona-
lat adjon az óvodásoknak, iskolásoknak, hogy könnyebben 
nézzenek szembe a kihívásokkal, képesek legyenek meg-
birkózni a problémákkal, valamint, hogy lehetőséget adjon 
a testi-lelki egészség megtartásához szükséges tényezők 
tanulmányozására és tudatosítására.”

Másik kiemelt területünkön, 
a digitális pedagógia fejleszté-
sében is nagyot léptünk előre, 
és Microsoft innovatív iskola 
lettünk. Ezt a programot így 
írják le a szervezők: „A Micro-
soft Innovatív Iskola Program 
azzal a céllal indult el, hogy 
lendületet adjon az oktatá-
si körülmények 21. századivá 
tételéhez. Az iskolák digitá-
lis transzformációja komplex 
folyamat, nem oldható meg 

néhány új laptoppal, tablettel vagy interaktív táblával. 
A most tanulóit a jövő munkaerőpiacára kell felkészíte-
nünk. De milyen képességekre lesz szüksége a 2030-as 
évek álláskeresőjének? Egy mesterséges intelligenciával 
átszőtt világban épp az olyan emberi kompetenciák fog-
nak felértékelődni, mint a kreativitás, az együttműködés 
és a kritikai gondolkodás. Ezeket a kulcsképességeket csak 
innovatív oktatási módszertannal, újragondolt szerepekkel 
és pedagógiai eszközökkel lehet fejleszteni.”

Jóhangulatú délelőttöt töltöttünk együtt az első októ-
beri szombaton a tanulókkal, szülőkkel.  Családi napunk-
nak az a célja, hogy iskolánk épületeiben, és udvarán 
körbenézve felmérjük, hol tudnánk közösen még szeb-
bé, rendezettebbé tenni a gyerekek tanulói környezetét. 
Bár szemerkélt, vagy esett az eső, mégis sokan jöttek, 
nagy öröm volt látni a sok dolgos kezet. Köszönjük a 
segítséget.

Októberben megemlékeztünk az aradi vértanúkról. Ez 
alkalommal a tanulók osztályonként plakátokat készítet-
tek a témához kapcsolódóan, amit a reggeli sorakozónál 
mutattak be. Ekkor közösen elénekeltük a Himnuszt, majd 
felsős tanulóink felsorolták közösen, Mesics Zsuzsa tanár-

nő vezetésével, a kivégzett tábornokok nevét is. Nagyon 
megható megemlékezés volt.

Októberi jeles nap az állatok világnapja. Ökoiskola-
ként természetesen ez a nap is különleges volt iskolánk-
ban. A  gyerekek magukkal hozhatták kis kedvenceiket, 
hogy aztán mindenki örömére egy délelőtt nézegethessék, 
dédelgethessék őket. Ezzel is tanulhatták, hogy az állatok-
kal való bánás felelősséggel jár, vigyáznunk kell rájuk.

Híreink végén szeretnénk a Németországban élő, isko-
lánk sorsát féltő szeretettel követő, cikkeinket érdeklő-
déssel olvasó Plank Antalnak, Toncsi bácsinak, volt pomázi 
lakosnak,  szerető üdvözletünket küldeni, és mielőbbi gyó-
gyulást kívánunk neki. 

    Balog Ilona Katalin
 intézményvezető

Őszi hírek a német suliból
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ZENEISKOLA

Az  UNESCO Nemzetközi Tanácsa 
Yehudi Menuhin hegedűművész kez -
deményezésre emelte október 1-jét 
a „ZENE VILÁGNAPJA” rangjára. 
Az  egész világon mindenütt koncerte-
ket, rendezvényeket ünnepelnek ezen 
a napon. A  Teleki-Wattay Művészeti 
Iskola pedagógusai több éve részt 
vesznek ez alkalomból egy különle-
ges összefogásban.

2017. október 1-jén a Josip Slavenski 
Zeneiskola szervezésében négy ország 
zeneiskolájának tanári kara közösen 
ünnepelte ezt a napot, közös koncert 
keretében, Szerbiában – Újvidéken a 
Zsinagóga koncerttermében. 

2018-ban a Základná umelecká 
škola rendezésében Szlovákiában – 
a Pozsonyi Prímáspalota gyönyörű 
Tükörcsarnokában adott hangver-
senyt a négy ország zenetanári csapa-
ta a Zene Világnapján. 

Idén ugyanezt a napot a Konzerva-
torij Za Glasboin Balet szervezésében 
Szlovéniában – Mariborban ünne-
peltük közös koncerttel a maribori 
Szlovén Nemzeti Színház „Kazina” 
termében.

A pomázi Teleki-Wattay Művésze-
ti Iskolát Kulin Krisztina fuvolatanár, 
Fadgyas Gitta, Zsideiné Szőke Erika 
furulya tanár, Kozma György, Szépla-
ki Zoltán harsona tanár, Veres Zoltán 
gitár tanár, Szokolai Zoltán harmonika 
tanár és Polányiné Takács Judit zongo-
ratanár képviselte.

A koncert mottója az Európai Zeneis-
kolák Szövetségének weimari nyilat-
kozatának (1999. október) részlete: 
„A kultúra, minden művészeti ághoz 
hasonlóan a hagyományokban gyöke-
rezik és az új utak keresésével újul meg. 

A zenei kultúrát a zenepedagógu-
soknak művelni kell, meg kell osztani, 
új perspektívákkal kell gazdagítani, 
majd átadni a fi atalabb generációk-
nak, akiknek megtanítják annak meg-
értését, művelését. A zeneiskolák 
lehetővé teszik, hogy a zenét olyasva-
lamiként éljük meg, ami élő és létfon-
tosságú, továbbá egy olyan nemzedék 
felemelkedését biztosítják, akik képes 
lesznek életben tartani a zenét, annak 
a formai sokszínűségében.”

Nagy örömmel és büszkeséggel 
tölt el minket, hogy ilyen fantasztikus 
nemzetközi kapcsolataink vannak és 
gyönyörű koncerttermekben, méltó-
képpen ünnepeljük a zenét!

2020-ban Magyarországon – Pomá  zon 
lesz a négy iskola közös dísz hangverse-
nye, így a Teleki-Wattay Művészeti Iskola 

ad majd otthont ennek a magas színvona-
lú eseménynek és szakmai találkozó nak, 
amelyet már most nagyon vá runk!

Nemzetközi ünneplés a Zene Világnapja alkalmából –
Szlovén, szlovák, szerb, magyar művészeti iskolák zenepedagógusainak közreműködésével

A négy igazgató: Alexander Djuric, Josip Slavenski muzicka skola, Novi Sad, Szerbia, Helena Mesko,  
Konzervatorij Za Glasboin Balet, Maribor, Szlovénia, Polányiné Takács Judit, Teleki-Wattay Művészeti 

iskola, Pomáz, Magyarország, Miriam Trgová, Základná umelecká škola, Bratislava, Szlovákia 
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Ki az, aki nem tudja Pomázon, mikor 
viszik el a kommunális hulladékát? Bizo-
nyára kevesen. Erre mindenki nagyon 
ügyel, mert sok háznál a kuka sajnos egy 
hét alatt teljesen megtelik. Szerencsére 
egyre többen már szelektíven gyűjtik a 
műanyagot, fémet, papírt és a zöld hul-
ladékot is, vagy komposztálnak, amely 
nemcsak környezetkímélőbb megoldás, 
de a szeméttárolóban is sok helyet sza-
badít fel.

A SZEMÉT NEM TŰNIK EL ...
Ugyan a szemetet csak kitesszük a 

ház elé és ezzel azt gondoljuk megsza-
badultunk tőle örökre, az valójában nem 
tűnik el soha nyomtalanul. A pomázi 
kommunális hulladékot a rákospalotai 
hulladéktüzelésű erőműben égetik el 
és hőenergiaként hasznosul, rosszabb 
esetben a pusztazámori lerakóban vég-
zi. A szelektív hulladék pedig komplex 
eljárás útján kerül vissza a gazdasá-
gi folyamatokba és válik újra hasznos 
anyaggá, ezzel nyersanyagot megtaka-
rítva a Földnek.

HOGYAN IS KEZELIK A SZELEKTÍV 
HULLADÉKOT?

A Pomázi Ökokörrel szerettünk vol-
na utána járni, mi történik a szelektív 
hulladékkal azután, hogy azt elviszik 
a házunk elől. Ezért október elején 
ellátogattunk a csepeli hulladékkez-
elő üzembe, a Duparec Kft.-hez, ahol 
saját szemünkkel láthattuk, ahogy egy 
mechanikai válogatás után kézzel válo-
gatják szét a lakosság által szelektíven 
gyűjtött műanyagot, papírt és fémet.

Mint megtudtuk, az ömlesztett papír-
hulladék legnagyobb része vegyes vagy 
barna papírként kerül Dunaújvárosba. 
Ott a Hamburger Hungária Kft. további 
válogatás után hullámpapír alapanya-
got készít belőle, amelyből aztán a 
Dunapack Kft. első osztályú csomagoló 
anyagokat állít elő, ezzel megvalósítva 
a papír teljes körforgását. A  külön gyűj-
tött vagy a válogatás során sikeresen 
kiszűrt színes vagy fekete-fehér papírt 
külföldre szállítják és újrapapírt csinál-
nak belőle. A papírt az eljárás során meg 
tudják tisztítani a ragasztó szalagoktól, 
kisebb szennyeződésektől és így átla-
gosan 5–6 alkalommal újra felhasznál-
hatóvá válik, szemben azzal, ha a kom-
munális szeméttel égetik el. 

A Tetra Pak dobozokat a papírral 
együtt célszerű gyűjteni, de ezeket 
külön kezelik és válogatják műanyag és 
alumínium tartalmuk miatt és Lengyel-
országba szállítják feldolgozásra. A fém 
hulladékot a műanyagtól való elválasz-
tás után fémfeldolgozóknak értékesítik.

A műanyagok típusait a csomago-
láson feltüntetett szám alapján tudjuk 
azonosítani. Az 1 (PET), 2 (PE-HD), 4 
(PE-LD) és 5 (PP) számúakat gyűjthetjük 
szelektíven. 

Az átlátszó és világoskék PET palacko-
kat Magyarországon használják újra 

fel PET palack alapanyagnak. A  többit 
kül földre szállítva hasznosítják. A PET 
palackokon rajta maradó kupakok és a 
címkék nem okoznak gondot a szelektálás 
során, illetve az elmosogatásuk sem fel-
tétlen szükségszerű. Az olajos fl akonokat 
azonban nem tudják felhasználni illetve 
a fémgőzölt zacskók (pl. chipses zacskó) 
sem újrahasznosíthatóak a belső fémes 
rétegük miatt. 2018 eleje óta Kína határt 
szabott a beengedhető szemétfajták-
nak, ezért az újrahasznosítható műanyag 
hulladék piaca megrendült. Azóta a sze-
métkezelők gyakran kényszerülnek az 

alacsonyabb minőségű műanyagot kom-
munális hulladékként kezelni. 

A kidobásra ítélt műanyag emiatt 
kezdi ellepni nemcsak a számunkra oly 
távolinak tűnő országokat, tengerpar-
tokat és óceánokat, de saját környe-
zetünket is. Ezt megakadályozni csak 
saját szokásaink megváltoztatásával 
tudjuk. A  hulladék keletkezését úgy 
tudjuk megállítani, ha vásárlási szokása-
inkat tudatosan átgondoljuk.
Folytatása a decemberi számunkban.

Farkas Melinda

A hulladék sorsa otthon és azon túl...
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Magyarországon a települések leve-
gőminőségét a téli időszakban jellem-
zően a lakossági fűtés határozza meg, 
tehát nem mindegy, hogy mivel és 
hogyan fűtünk. Egészségügyi szem-
pontból a szilárd tüzelőanyagok (szén, 
fa, pellet) jelentik a legnagyobb meg-
terhelést, de ha önnél távfűtés vagy 
elektromos fűtés üzemel, akkor is cél-
szerű végigolvasnia cikkünket.

A levegő védelméről szóló 
306/2010. számú kormányrendelet 
szerint kályhánkban csak a kereske-
delemben kapható tüzelőanyagokat, 
a háztartásban keletkező papírhulla-
dékot és veszélyesnek nem minősülő 
kezeletlen fahulladékot szabad eléget-
nünk. Más anyagokat, így például 
gumit, olajos rongyot, használt ruhát, 
parkettát, műanyag palackot, bútor-
lapot, kezelt fát tilos égetni! A jogsza-
bály megsértéséért 300    000 forintig 
terjedő bírság jár, ami akár naponta is 
kivethető. 

Az engedélyezett szilárd tüzelő-
anyagok között is nagy különbsé-
gek vannak. Ha jó minőségű, száraz 
tűzifát használunk, és szakszerűen 
kialakított, karbantartott tüzelőbe-
rendezésben, a helyes tűzrakás sza-
bályait betartva fűtünk vele, akkor 

nemcsak kevésbé szennyezzük a 
levegőt, hanem a fűtés költségeit is 
jelentősen csökkenteni tudjuk. Ha a 
szenet választjuk tüzelőanyagként, 
akkor ne feledjük, hogy az olcsóbb, de 
rosszabb minőségű, magas kéntartal-
mú barnaszenek és lignit használata 
során a saját és családunk egészségét 
veszélyeztető légszennyezés is sokkal 
nagyobb.

A tisztább, egyben energiahatéko-
nyabb és végső soron olcsóbb fűtés 
érdekében az alábbiakat érdemes 
betartani:

 ●  A radiátorok légtelenítését végez-
zük el, és azt havonta ellenőrizzünk.

 ●  A fűtési rendszert úgy kell beállíta-
ni, hogy a fel -melegített víz a fűtés-
rendszerben az összes radiátort 
egyformán és egyforma idő alatt 
melegítse fel. Ezt a termoszelepek 
helyett a visszatérő szelepek sza-
bályozásával lehet elérni, így haté-
konyabb lesz a keringés, és kisebb a 
hőveszteség.

 ● Ha gázzal fűtünk, a tüzelőberende-
zést évente ellenőriztessük, mert az 
elhanyagolt kazánból kevesebb hő 
jut a fűtési rendszerbe, és pénztár-
cánkat is jobban megterheli.

 ● Lakásunk napi hőingása ne legyen 

2–3 foknál több, mert a nagy hőingás 
felesleges energiafogyasztással és 
szennyezőanyag-kibocsátással jár.

 ● A fűtési rendszerben legfeljebb 
55–60 fokos vizet keringtessünk, az 
ennél melegebbre fűtött víz felesle-
ges energiapazarlás.

 ● Ha a meleg vizet is a fűtőberendezé-
sünk állítja elő, akkor annak hőmér-
sékletét legfeljebb 45–48 fokosra 
állítsuk.

 ● Szilárd tüzelés esetén ne a gyúj-
tóst tegyük alulra, és a tetejére a 
tüzelőanyagot, hanem fordítva! 
Az    égéshez ugyanis elegendő leve-
gő és ideális hőmérséklet is kell. Ha a 
megrakott máglya felülről lefelé ég, 
akkor mindig kap elegendő levegőt, 
így a szennyezőanyag-kibocsátás 
akár 50%-kal csökken, a felszabadu-
ló hő pedig akár 70%-kal több lehet.

 ● Fa tüzelése esetén legfeljebb 15% 
nedvességtartalmú fát használ-
junk. Ezzel nem csak pénztárcánkat 
kíméljük, hanem a szennyező anya-
gok kibocsátását is mintegy 30%-
kal csökkenthetjük ahhoz képest, 
mint ha nemrég kivágott, nedves 
fával fűtenénk.

Az energia-hatékonyabb és környezet-
barátabb fűtésről még több informá-
cióért látogasson a  https://levego.hu/
tisztafutes vagy a http://www.futso-
kosankampany.hu oldalra! 

KÖRNYEZETÜNK

PÁLYÁZATI FELHÍVÁS!
A Pest MRFK vezetője rendészeti szakterületre PÁLYÁZATOT hirdet 

járőrtárs beosztás betöltésére!

Pályázati követelmények:

A felvételt nyert pályázók 5 hónapos időtartamú iskolarendszeren kívüli moduláris képzésben vesznek részt. A képzés 
várhatóan 2020. február 17-én indul az Adyligeti Rendészeti Szakgimnáziumban. A képzést követő sikeres vizsga 
esetén őr-járőrtárs rész-szakképesítést szereznek. 

Bérezés:
 – a képzés első két hónapjában a modulzáró vizsgáig bruttó 195.000 Ft/hó munkabér,
 – a modulzáró vizsga sikeres letételét követően, a hivatásos szolgálati jogviszonyba lépés napjától bruttó 201.000 

Ft/hó alapilletmény és egyéb pótlék (nyelvpótlék, éjszakai, készenléti pótlék), valamint juttatás (cafetéria, lakhatási 
támogatás, ruhapénz, munkába járás költségtérítés, egyéb utazási és mobiltelefon tarifacsomag kedvezmények). 

A pályázattal kapcsolatban felvilágosítást a Szentendrei Rendőrkapitányság személyügyi előadója ad  a 06-26/502-
407-es telefonszámon, valamint személyesen a Szentendrei Rendőrkapitányságon hivatali munkaidőben. 

A pályázatra jelentkezés határideje: 2019. november 30.

 – betöltött 18. életév, 
 – cselekvőképesség,
 – állandó belföldi lakóhely, 
 – fi zikai, pszichológiai, egészségügyi alkalmasság, 
 – pályaalkalmassági elbeszélgetés  eredményes 
minősítése,

 – büntetlen előélet,
 – magyar állampolgárság,
 – érettségi bizonyítvány
 – kifogástalan életvitel, illetve hozzájárulás annak 
a szolgálati viszony létesítése előtti, valamint a 
szolgálati viszony fennállása alatti ellenőrzéséhez.

Hogyan fűtsek tisztábban?
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Elfogultság lenne azt állítani, hogy az elmúlt évek-
ben-évtizedekben semmit nem fejlődött Pomáz és az 
önkormányzat csak hibát hibára halmozott. Az persze 
más kérdés, hogy vajon lehetett volna jobban, máskép-
pen gazdálkodni az anyagi erőforrásokkal, előrelátóbban 
megtervezni a város jövőjét. Erre már határozott a válasz, 
hogy igen. Lássunk egy példát erre.

Ez év szeptember 2-án, hajnalban a 
vihar elérte Pomázt is. Hajnali 4 órá-
val kezdődően rendkívül intenzív – de 
még nem felhőszakadásszerű – esővel 
búcsúzott a nyár és ezzel újra elhozta 
a rettegést a Szőlőtelep utca lakóinak. 
Pillanatokon belül megteltek a vízel-
vezető árkok és perceken belül már az 
úton és néhol a járdán hömpölygött a 
szennyes, kavicsot, iszapot hozó áradat. 
Csakúgy, mint 11 évvel ezelőtt, 2008. 
június 17-én, amikor szintén házakba 
hatolt be, garázsokat öntött el.

Ennek a históriának máig nyoma 
maradt. Megtörtént ugyanis az ese-
mény fotókkal dokumentált bejelen-
tése a polgármesteri hivatalba. Június 
30-án a Szőlőtelep utcai ingatlantulaj-
donosok, az aláírási ívek szerint 76-an, 
levélben fordultak a polgármesterhez, 
kérve intézkedését. Felhívták a fi gyel-
mét arra, hogy a környező közutak rend-
betétele alapvetően megváltoztatta a 
környéken és elsősorban a Szőlőtelep 
utcában a csapadékvíz elfolyását. Ez az 
utca azért került a legkedvezőtleneb-
bek közé, mert a környező domboldal 
csapadéka koncentráltan és meghatározóan – Boglárka 
utca végének, a Levendula és a Liliom utcának a közvetíté-
sével – akkor és azóta is Szőlőtelep utcára zúdul. 

Meg kell jegyezni, hogy a Szőlőtelep utcai ingatlantu-
lajdonosok is tagjai voltak a Pomáz Déli Csatorna Beru-
házó Vízközmű Társulásnak és a csatornázáshoz jelentős 
összeggel járultak hozzá. Ezért a levélben kérték, hogy a 
megmaradt jelentős, mintegy 60 millió forint társulati 
maradványt, melyet az önkormányzatnak utaltak át, lakos-
sági célú beruházásra használják fel és fordítsák többek 
között az utcájuk csapadékvíz elvezetésének megoldására.

Az ingatlantulajdonosok kérték azt is, hogy építésügyi 
és vízügyi szakemberek vizsgálják meg a helyszínt, mér-
jék fel a levezető és áteresztő kapacitásokat és keressenek 
akár több lépcsőben is megvalósítható megoldást a Sző-
lőtelep utcai árokrendszer tehermentesítése érdekében. 
A  levélben szereplő javaslat az volt, hogy a polgármester 
a Pomázi Polgár következő számában adjon tájékoztatást a 
tett intézkedésekről.

A választ hiába várták az érintettek, sem a júliusi, sem 
az augusztusi számban nem szólalt meg a polgármester ez 
ügyben. 2008. szeptember 19-i keltezéssel így újabb levél 
indult útjára a polgármesteri hivatalba. A levél azt a kérést 
tartalmazta, hogy a polgármester egy általa megjelölt idő-
pontban fogadja a Szőlőtelep utcai ingatlan tulajdonosok 

delegációját és az esemény a Pomáz TV segítségével 
legyen nyilvános.

Válasz nem érkezett. Illetve igen, Herpai Sándortól a 
választókerület akkori önkormányzati képviselőjétől egy      
korrekt, három oldalas tájékoztatás (aki megkapta a pol-
gármesterhez írt levél másolatát). Tartós megoldást azon-
ban nem tudott elérni.

A fentiekkel egy régi történetet elevenítettünk fel. 
Miért? Mert már 11 éve, hogy a Szőlőtelep utcában a nagy 
esőzéseknél még mindig a víz az úr. Remarque után szaba-
don: „A Szőlőtelep utcában a helyzet változatlan”.

Nem úgy, mint a Rákóczi Ferenc utcában, ahol egy – az 
átadáskor igen mutatós – csapadékvíz elvezető árok épült 
nemrégiben. Igaz, hogy ott nem okoz gondot még az özön-
vízszerű esővíz sem, de fő útvonalként jól mutat az új vize-
sárok. (Ugyan már nem annyira, mert az egyáltalán nem 
időálló murvaborítást ellepte a gaz.)

Önként adódik a kérdés, hogy egy korrekt felmérésen 
alapuló csapadékvíz elvezetési terv alapján miért nincsen 
rangsorolás. A kivitelezésnél a látvány helyett miért nem 
azokat az utcákat részesítik előnyben, ahol vészhelyze-
tek alakulnak ki, és az erős esőzések a vagyonbiztonságot 
veszélyeztetik?

Várnai Ferenc 
pomázi lakos

„Utánam az özönvíz?”
OLVASÓI LEVÉL

A Szőlőtelep utca problémáját magam is tapasztaltam, 
szeptember 2-án beszéltem több ott lakóval, az előző 
éjjel lezúdult nagy eső után. Sok udvarba, garázsba, egy 
család nappalijába is befolyt a víz. Ez itt a legsúlyosabb 
probléma, amivel azonnal foglalkozni kell. 

Andrásné Murányi Borbála
az 5. választókerület képviselője 
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BIZTONSÁG

Magyarországon az emberek 20 százaléka időskorú (60 év 
felett), azaz mintegy kétmillióan. Sokan teljesen egyedül 
élnek, hiszen napjaikban egyre kevésbé jellemzőek a több-
generációs családok, ahol a nagyszülők, a gyerekek és az 
unokák is együtt élnek. Figyeljünk az idősek problémáira, 
segítsük őket a mindennapokban, törekedjünk óvni őket a 
veszélyektől. Ehhez fogadják meg tanácsainkat:

 ● Mindenképpen gondoskodjon otthonának biztonságá-
ról! Amennyiben lehetősége van arra, hogy korszerű 
riasztóberendezéssel biztosítsa a védelmet, azt feltét-
lenül tegye meg! Az ajtónyitás védelmében biztonsági 
lánc, kémlelőnyílás, biztonsági keresztzár, hang és fény 
mozgásérzékelők felszerelését ajánljuk. Kertes házak-
ban házőrző kutya tartásával nagy eséllyel megakadá-
lyozhatja az illetéktelen személyek bejutását!

 ● Ha otthonában nagyobb pénzösszeget tart, azt mindig 
tegye biztonságos, mások által nem ismert helyre! Taná-
csos lemez vagy pénzkazettát vásárolni. A pontos hely 
ismerete csak Önre tartozik, azt senkivel ne ossza meg!

 ● Házalókat vagy egyéb trükkös indokokkal becsengető 
személyeket ne engedjen be otthonába! 

 ● Amennyiben valamelyik szolgáltatótól (víz, gázművek, 
kábel TV, elektromos szolgáltató stb.) keresi bárki, kérje 
el a hivatalos minőségét igazoló igazolványát! Ha két-
sége van, telefonon kérjen visszajelzést az adott szol-
gáltatótól arra vonatkozólag, hogy valóban küldtek-e 
munkatársat, szakembert Önhöz!

 ● Ha ismeretlen személy rendőrnek, illetve hivatalos sze-
mélynek adja ki magát, minden esetben kérje el az arc-
képest igazolványát, jelvényének számát fi gyelje meg! 
Az igazolvány felmutatása kötelező! 

 ● A pénzváltásra, vagy túlfi zetésre hivatkozókat minden 
esetben utasítsa vissza! Lehetséges, hogy hamis pénz-
zel fi zetnének vagy kizárólag a lakásba kívánnak bejut-
ni és az ott található értékeket eltulajdonítani!

 ● Ha elmegy otthonról, győződjön meg arról, hogy a nyí-
lászárókat megfelelő módon zárta be! Lakása kulcsait 
soha ne rejtse el lakása, háza körül! A tolvajok, betörők 
nagyon leleményesek, még a legtitkosabb rejtekhelye-
ket is könnyedén felfedezik.  A kerti munkák során hasz-
nált eszközöket (létrát, fűrészt stb.) mindig tegye el, ne 
könnyítse meg az elkövetők dolgát, mert az elől hagyott 
eszközöket felhasználhatják a bejutáshoz!

 ● Törekedjen jó kapcsolatot ápolni szomszédjaival! Köl-
csönösen fi gyeljenek egymás otthonaira! Ha gyanús 
személyt lát lakása vagy szomszédjának lakása, háza 
közelében, azonnal hívja a rendőrséget!

 ● Utazáskor, vásárláskor a zsebtolvajok ellen a legjobb 
védekezés, ha táskáját többször ellenőrzi, hogy zárva 
van-e, azt minden esetben tartsa maga előtt! Fontosabb 
iratait, értékeit zárható belső zsebekben rejtse el! 

 ● Az ATM automatánál történő pénzkivételkor járjon el 
mindig nagyon körültekintően! Válasszon forgalmas 
helyet! Amennyiben megoldható, kísérje el Önt vala-
melyik hozzátartozója! PIN kódját ne tartsa kártyája 
mellett, és csak abban az esetben üsse be, ha nem áll 
Ön mellett senki!  Ha megkapta a készpénzt, tegye azt 
azonnal a táskájába!

 ● Sajnálatos módon az utóbbi hónapokban elszaporod-
tak az úgynevezett „unokázós” csalások. A bűncse-
lekmény lényege, hogy az elkövető telefonon felhívja 
az időskorú személyt, az unokájának vagy más közeli 
hozzátartozónak adja ki magát és tartozásra, balesetre 
hivatkozva akar készpénzt vagy pénzzé tehető értéket 
kicsalni. A család sokat tehet az idős családtag védelme 
érdekében:
 Nyomatékosan, többször fi gyelmeztessék az idős-

korú személyt arra, ha ismeretlen számról keresik 
hozzátartozóra hivatkozással, először ellenőrizze le 
a történetet és az általa ismert telefonszámon hívja 
fel az érintett családtagot. 

 A hívófél beazonosításnál a visszakérdezés, konkrét 
kérdések segíthetnek.  Beszéljenek meg családon 
belül egy olyan kérdést, amire csak az unoka vagy 
közvetlen családtag tudhatja a választ.

 Fontos tudatosítani, hogy semmilyen körülmények 
között ne adjon át pénzt, ékszert, egyéb értéket 
senki!

 Legjobb megoldás, ha ilyen telefonhívás esetén 
bontja a vonalat! 

            

VIGYÁZZON ÉRTÉKEIRE! 
Ne adjon esélyt a tolvajoknak, csalóknak!

Amennyiben mégis bűncselekmény áldozatává válna, 
kérjük, azonnal értesítse a rendőrséget az ingyenesen hív-
ható 112-es segélyhívó számon!

 
     Pest Megyei Rendőr-főkapitányság 

 Bűnmegelőzési Osztály

JÓ TANÁCSOK
idősebb honfi társaink részére 
áldozattá válásuk megelőzése érdekében



Pomázi Polgár XXVIII. évfolyam

18

Kellemes kora őszi napsütésben szü-
reti mulatságot rendezett október 
17-én a Szociális Szolgáltatási Központ 
Idősek Otthona és Klubja a bent élő szép 
korúaknak, valamint a klubba járóknak. 

Az intézmény vezetője, Dr. Király 
Eszter köszöntötte a szépkorúakat és 
a megjelent vendégeket, fellépőket. 
Elmondta, hogy az intézményben rend-
szeresek a mostanihoz hasonló együtt-
létek, hiszen az itt dolgozók szeretnék, 
ha a gondjaikra bízott emberek egy 
jó közösségben tölthetnék a minden-
napokat.

Leidinger István polgármester úr is 
meglátogatta a rendezvényt, köszön-
tötte az időseket és elmondta, hogy a 
jövőben a pomázi civil szervezetek be-
vonásával, műsoraival tervezi tovább 
színesíteni az idősek klubjának és ott-
honának életét, programjait. 

Az egész napos rendezvényen a szü-
reti hagyományok felelevenítésén túl 
verses-zenés programokkal szórakoztat-
ták az időseket. A központban dolgozók 
előadásával kezdődött az immár sokéves 
múltra visszatekintő szüreti mulatság, 
a műsor felidézte a régi szüretek és 
bálok hangulatát. Majd a Sipos Mihály 
és Szalontai Évi által vezetett dalkör 
műsora következett. Már az első ritmusok 
meghozták a résztvevők jó kedvét, a 
közös éneklés is jelezte, hogy mennyire 
jól érzik magukat a jelenlévők. Ebédre 
bográcsban főtt csülök pörkölt, helyben 
sütött 40 rúd rétes került az asztalra, me-
lyet az intézmény dolgozói készítettek. 
Az     ebéd után pedig tombolahúzás volt, 
amely jelesebb rendezvényeink elen-
gedhetetlen része, és természetesen 
mindenki valamilyen apró meglepetés-
sel térhetett haza.                             SZSZK

NYÍLT TÉR

CsütörtökCsütörtökCsütörtökCsütörtökCsütörtökCsütörtök

Szüreti mulatság az Idősek Otthonában

 Gólyahírek Gólyahírek Gólyahírek
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Szemüvegkeretek 25% kedvezménnyel!
Nyitva: Hétfőtől péntekig 9-től 17-ig, szombaton: 9-től 12-ig

pomazioptika.hu, facebook.com/Pomoptik
Tel.: +36-20-982-1142

Látásvizsgálathoz időpont egyeztetés ajánlott.

November
10-én 8–20 óráig
Kőhegy (Pomáz)
17-én 8–20 óráig
Viktória (Budakalász)
24-én 8–20 óráig
Vörösmarty (Pomáz) 
December
1-én 8–20 óráig
Herkules (Budakalász)
8-án 8–20 óráig István Király 
(Pomáz)

A gyógyszertárak vasárnapi 
és ünnepi ügyelete

Római katolikus miserend
Vasárnap
8:00: (Pomáz – plébániatemplom)
(9:30 Csobánka – templom)
11:00 (Pomáz – plébániatemplom!
18:00 (Pomáz – plébániatemplom)

Hétköznap
hétfő, csütörtök 7:00 (plébániatemplom)
kedd, péntek 18:00 (plébániatemplom)

Szombat – előesti vasárnapi mise
18:00 Szent Miklós kápolna!

A nyári miserend is a fenti időpontok 
szerint alakul.

Lejtényi Emánuel
plébániai kormányzó

Építési telek eladó
Pomáz Majdán területén, 
a 1635/9 helyrajzi számú, 
Panoráma úton található 

örök panorámás,  950 nm-es, 
összközműves  építési telek eladó.

Irányár: 26.000.000 Ft
Érdeklődés: +36-30/369-9677 

Bojler szerviz
Hajdu és olasz bojlerek

javítását, cseréjét,
vízkőtelenítését vállalom

a hét bármely napján.
Tel.: 06-30/708-6052

István király
Gyógyszertár

Vörösmarty
Gyógyszertár






